



NATURRESERVATET ÅNNABODA



I naturreservatet Ånnaboda finns allt från bergsbranter och gammelskog till badstränder och klippta gräsytor. Här kan alla finna sitt speciella smultronställe – eller varför inte många olika smultronställen.

Området runt Ånnabosjön är naturreservatets finrum dit alla kan ta sig. Här finns badplats, möjlighet att fiska, rundslinga runt sjön (även för rullstolsburna), rast- och grillplatser och rara platser med fin utsikt över sjön. Vintertid är Ånnaboda ett riktigt vinterparadis med skridskobana på Ånnabosjöns is och gott om skidspår för längdskidåkning och pulkabackar. I Storstenshöjden intill naturreservatet finns slalombackar för dig som vill åka utför.

De ”vilda” barrskogarna i naturreservatet har stråk av sumpskog, myrar och bäckar och är cirka 120 år gamla. De här skogarna har växt upp efter det utbredda kolningsarbete som ägde rum under bergsbrukets glansdagar på 1600–1800-talen. Biologiskt sett är skogarna inte särskilt gamla, det är först

nu de börjar bli riktigt intressanta. Avsikten med naturreservatet är att den gamla skogen ska få utvecklas fritt, medan områdets ungskogar försiktigt gallras så att naturvärdet successivt ökar.

Runt Falkasjön med det dramatiska Falkaberget går flera stigar, varav en del rätt så krävande med ordentliga höjdskillnader. Här finns flera natursköna rast- och grillplatser och stränder där du kan bada, fiska och njuta av utsikten.

Bergslagsleden går igenom området. Det finns också flera andra rundslingor i och utanför reservatet som kan användas året runt. Ju längre in i naturreservatet du tar dig desto mer möter du av äkta vildmarkskänsla ...

Ånnaboda ägs och förvaltas av Örebro kommun. Området blev naturreservat 2003 och omfattar cirka 240 ha.



Ånnaboda Nature Reserve

Ånnaboda Nature Reserve offers everything from rocky slopes and ancient forest to bathing beaches and well-trimmed lawns. Here everyone can find their own favourite spot – or why not many different favourite spots?

The area around Lake Ånnabosjön is the nature reserve's "best room" – accessible to everyone. There is a bathing site here, the opportunity to go fishing, a path that winds its way around the lake (also suitable for wheelchair-users), picnic areas and barbecue sites, as well as beauty spots with views over the lake. In winter Ånnaboda is a real winter paradise with a skating rink on the frozen lake, ski trails for cross-country skiing and tobogganing slopes. At Storstenshöjden Hill, near the nature reserve, there are slalom slopes for those who prefer downhill skiing.

The "wild" coniferous forests in the nature reserve are approximately 120 years old and are criss-crossed by marshy forest, fens and streams. These forests flourished after the extensive charcoal-burning operations during the golden age of the mining industry from the 1600s to the 1800s. Biologically speaking, the forests are not particularly old; it is only now that they are beginning to become really interesting. The aim of the nature reserve is to allow the old forest to develop freely, whilst the young forests in the area are carefully thinned out so that their natural value progressively increases.

There are several paths around Lake Falkasjön with its dramatic hill, Falkaberget. Some of the paths are quite demanding with steep climbs and drops. There are picnic and barbecue sites at a number of attractive spots, and beaches from which you can bathe, fish or simply enjoy the view.

Bergslagsleden (the Bergslag Trail long distance footpath) passes through the nature reserve. There are also several circuits within and outside the reserve which are walkable all year round. The deeper into the reserve you go, the more you encounter a real feeling of wilderness...

Ånnaboda is owned and managed by Örebro Municipality. The area became a nature reserve in 2003 and covers approximately 240 hectares.



Naturreservat Ånnaboda

Das Naturreservat Ånnaboda bietet ein Bild großer landschaftlicher Kontraste: schroffe Felsböschungen und alter Naturwald wechseln sich mit schönen Badestränden und gemähten Grasflächen ab. Hier finden Sie bestimmt noch Ihr eigenes kleines „Paradies“ – oder vielleicht sogar mehrere.

Die Schatzkammer des Naturreservats ist die Gegend um den Ånnabosjön, die allen Besuchern zugänglich ist. Hier finden Sie einen Badeplatz, Angelmöglichkeiten, ein Rundwanderweg um den See (auch mit Rollstuhl befahrbar), Rast- und Grillplätze und wunderschöne Aussichtspunkte mit Blick auf dieses malerische Gewässer. Auch im Winter ist Ånnaboda ein echtes Freizeitparadies mit Schlittschuh-Bahn auf dem zugefrorenen Ånnabosjön, Loipen und Rodelhängen. Bei Storstenshöjden, unweit des Naturreservats, gibt es auch Skipisten.

Die „wilden“, etwa 120 Jahre alten Nadelwälder des Reservats sind von Sumpfwald-Streifen, Mooren und Bächen durchzogen. Diese Bestände wuchsen nach Ende der 17. bis 19. Jahrhundert beherrschenden Köhlerei-Epoche in der Glanzzeit des Bergbaus heran. Biologisch gesehen sind diese Wälder nicht besonders alt. Erst jetzt beginnen sie, richtig interessante Naturwerte zu entwickeln. Durch die Gründung des Naturreservats soll die ungestörte Entwicklung des Altwalds sichergestellt werden, während man die jüngeren Bestände der Umgebung vorsichtig durchforstet, sodass sich deren Naturwert nach und nach erhöht.

Mehrere Wanderwege führen um den Falkasjön und die dramatische Formationen des Falkaberget. Einige dieser Wege sind recht anspruchsvoll, und der Wanderer muss erhebliche Höhenunterschiede überwinden. Hier liegen mehrere naturschöne Rast- und Grillplätze sowie schöne Strände, an denen man baden, fischen und sich der hinreißenden Aussicht hingeben kann.

Der Fernwanderweg Bergslagsleden verläuft ebenfalls durch das Gebiet. Weitere Rundwanderwege liegen außerhalb des Naturreservats und sind ganzjährig begehrbar. Je weiter Sie in das Naturreservat vordringen, desto intensiver wird das Erlebnis ursprünglicher Wildnis.

Ånnaboda ist in Besitz der Kommune Örebro, die das Naturreservat auch verwaltet. Das Gebiet wurde 2003 zum Naturreservat erklärt und umfasst eine Fläche von ca. 240 ha.



I Natura 2000 ingår Europas mest värdefulla områden för att långsiktigt bevara biologisk mångfald. Ånnaboda är ett av Örebro läns Natura 2000-områden.



ÖREBRO

www.orebro.se/annaboda